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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az Elmű Hálózati Kft. döntése megnyithatja az utat az
erkélynapelemek telepítése felé?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  g7  oldalon  található  „Megvan  a  rés  a  pajzson,  engedélyeztethető  egy  erkélynapelem
Magyarországon„ című cikkben „bemutatnak egy dokumentumot,  amely az Elmű Hálózati  Kft.
január végén kiadott jóváhagyása, amely végső soron lehetővé teszi, hogy egy budapesti társasház
hetedik emeletének erkélyére pár napelemtáblát felszerelhessen a lakó.”:

„A jóváhagyás valójában nem jelenti azt, hogy a klasszikus értelemben vett erkélynapelem hirtelen
engedélyezett  lett  Magyarországon,  ezért  annak,  aki  ilyet  szeretne  használni,  fontos  a részletek
megismerése.

Az  Elmű  egészen  pontosan  formailag  „csak”  azt  hagyta  jóvá,  hogy  a  lakó  egy  800  watt
teljesítményű invertert építsen be a lakás elektromos hálózatába. Az inverter a napelemes rendszer
központi hardvere, amely átalakítja a panelekből érkező egyenáramot váltóárammá (és még sok
mindenre  képes,  de  ez  most  kevésbé  lényeges).  Az  áramcég  mindig  az  inverterre  adja  meg az
engedélyt, akkor is, amikor egy családi ház tetejét telerakják panelekkel, és most, ebben a sokkal
kisebb kapacitású esetben is.

Az ugyanis lényegében érdektelen egy áramcég számára, hogy az ügyfele hány darab és milyen
teljesítményű napelempanelt rak az ingatlan melyik részére. A kérdéses esetben is például csak az a
lényeg, hogy az inverter nem tud egyszerre 800 wattnál nagyobb kapacitással áramot szolgáltatni.
Az áramcéget természetesen nem érdekli, hogy az áramot szolgáltató napelempanelek most épp egy
hetedik emeleti lakás erkélyén vannak.

A fentiekből az is következik, hogy esetünkben tulajdonképpen a családi házaknál már megszokott
nagy rendszerek kisméretű és technikailag leegyszerűsített verziójával állunk szemben, vagyis nem



egy klasszikus értelemben vett erkélynapelemmel.

Az  Európa-szerte  nagyon  népszerű  erkélynapelemeket  ugyanis  a  vásárló  megveheti  akár  a
barkácsboltban  vagy  az  élelmiszerdiszkontban  is,  és  miután  hazaviszi,  csak  be  kell  dugnia  a
konnektorba.

A  magyar  esetben  azonban  a  rendszer  nem  egy  boltból  hazavihető  dobozos  termék  (bár  a
forgalmazó  egyébként  hosszabb  távon  arra  törekszik,  hogy  az  legyen),  és  nem  a  konnektorba
csatlakozik. Szabályozási szempontból azonban pont ez a kulcs.

Az invertert ugyan egy villanyszerelővel kell beköttetni a villanyóra után, de tapasztalataink szerint
a teljes telepítés még így is villámgyorsan, legfeljebb egy-két óra alatt megvan

(…)

Fontos általános körülmény azonban, hogy egy erkélyre tett napelemet az esetek döntő többségében
biztosan  nem  lehet  ideálisan  tájolt,  és  ahogy  említettük,  a  termelését  is  csak  akkor  lehet
maximálisan kihasználni  (vagyis  a villanyszámlát  minden egyes  kilowattórával  csökkenteni),  ha
mindig  van  a  hálózatban  olyan  fogyasztó,  amely  épp  fel  tudja  azt  venni.  Mivel  visszatáplálás
alapesetben nincs, az azonnal fel nem használt áram nem hasznosul, azt csak további költséget
jelentő akkumulátorban lehet elraktározni.

A felhasználó szemszögéből nézve azonban a megoldás végső soron olyan, mintha hirtelen Európa
többi országába kerültünk volna: egy egyszeri beruházás után az erkélyre napelemek kerülnek, és
csökken a villanyszámla. Így annak ellenére is megnyílik a lehetőség a társasházi lakóknak a saját
energiatermelésre, hogy a klasszikusan legegyszerűbb erkélynapelemek itthoni használata továbbra
is tiltott, és szabályozásuk megoldatlan.”

 

Kérdezem Önt:

Az Elmű Hálózati Kft. döntése megnyithatja az utat az erkélynapelemek telepítése felé?
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